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پزشــکان طرحی علوم پزشــکی قزوین با وجود اینکه در 
شرایط ســخت به فعالیت خود ادامه می دهند در دریافت 
حقــوق و کارانه با بی مهری هایی مواجه شــده اند و علوم 
پزشــکی هم هر بار گفته اعتبــار نداریم.به گزارش ایلنا در 
قزوین، کادر درمان از زمان شیوع کرونا تا کنون بار سنگینی 
را بر دوش می کشند و به واسطه شغل خود به طور مستقیم 
و غیرمســتقیم در معرض بیمــاری کرونا بــوده و میزان 
مراجعه کنندگان و زمــان کاری آن ها افزایش یافته؛ اما در 
پرداخت حقوق و کارانه آن ها بی مهری هایی مشاهده شده 
که هنوز هم ادامه داشته و رفع نشده است.پزشکان طرحی 
علوم پزشــکی قزوین حدود یک سال اســت که کارانه ای 
دریافت نکرده و پیگیری هایشان هم تا کنون به نقطه مثبتی 
ختم نشده است.برای بررسی بیشتر این موضوع و پیگیری 
مطالبات پزشکان با چند پزشک از بیمارستان های مختلف 
اســتان گفت وگو کردیم که به دلیل رعایــت حقوق افراد 

مصاحبه شونده، اسامی افراد نزد خبرگزاری محفوظ است.
یکی از پزشکان طرحی بیمارستان امیرالمومنین)ع( بوئین 
زهرا که نخواســت نامش در گزارش بیایــد در این باره به 
ایلنای قزوین گفت: متأسفانه دانشگاه علوم پزشکی قزوین 
کارانه پزشکان را از اسفند ۹۹ تسویه نکرده و سایر مطالبات 
مثل حق کرونا و حق ماندگاری و سایر مزایا را هم با همین 
میزان تاخیر پرداخت نکرده و به رغم پیگیری ها و مکاتبات 
متعدد ما با مسئولان دانشگاه و وزارتخانه هیچ دلیل منطقی 
برای این کار ارائه نشــده اســت.او ادامه داد: مسائلی مانند 
عدم پرداخت بدهی توســط بیمه ها علت امر عنوان شــده 
که این مشکل در همه دانشگاه ها وجود دارد؛ قزوین طبق 
اعلام وزارتخانه، در زمینه پرداخت معوقات پزشکان بدترین 
وضعیت را در بین همه دانشــگاه های علوم پزشــکی دارد.
این پزشــک عنوان کرد: پزشکان سیســتم هیچ انگیزه ای 
برای ارائه خدمت ندارند و تعداد زیادی از پزشــکانی که با 
دانشگاه قرارداد داشتند فســخ قرارداد کرده و از مجموعه 
خارج شــده اند و نکته جالب ماجرا این اســت که دانشگاه 
به هیچ نهادی پاســخگو نیست و در مراجعات متعدد ما به 
وزارتخانه، کارشناسان بخش های مختلف  اذعان می کنند 
که ما به سیســتم پرداخت کارانه دانشگاه قزوین دسترسی 
نداریم و نحوه هزینه کرد درآمد در این دانشگاه به وزارتخانه 

اعلام نمی شود.
یکی از پزشــکان طرحی بیمارســتان شفا تاکستان هم به 
خبرنگار ایلنا گفت: با وجود اینکه کارانه پزشکان طرحی در 
یک سال گذشته پرداخت نشده در آخرین پرداخت به جای 
فروردیــن ماه، کارانه آبان پرداخت شــد و خبری از کارانه 
فروردیــن تا مهر ماه نبود.او ادامه داد: کارانه آبان ماه هم با 
درنظر گرفتن طرح پلکانی حدود 40 درصد پرداخت شده 
اســت، اما نوع محاسبه مشخص نیســت که به چه نحوی 
بوده که میزان پرداختی به این میزان کاهش یافته اســت.
این پزشک عنوان کرد: البته این هم اعلام شده که بخشی 
از کارانه که پرداخت شــده علی الحساب است و زمانی که 
پول و منابع مالی تامین شود، باقی کارانه پرداخت می شود؛ 
اما سئوال این است چرا این شرایط در سایر استان ها  وجود 
ندارد و به طور مرتب دریافتی دارند.او ادامه داد: حقوق پایه 
پزشــکان حدود هفت تا هشت میلیون است و درآمد آن ها 
وابسته به کارانه است و چون بیشتر پزشکانِ طرحی، جوان 

هســتند و باید در ماه اقســاط زیادی را پرداخت کنند و با 
این اوصاف، تأمین معیشــت با مشکل مواجه می شود. این 
پزشک تاکید کرد: از مسئولان درخواست داریم این موضوع 
را پیگیری کنند، این موضوع حق الناس اســت و فردی که 

مسئولیت دارد موظف به پیگیری جدی است.
یکی از پزشــکان بیمارستان ولایت هم به خبرنگار ایلنا در 
قزوین گفت: از اســفند ماه ۹۹ تا کنــون فقط کارانه آبان 
ماه و با تاخیر چند ماه پرداخت شــده؛ البته گفته شده که 
این پرداختی علی الحساب است؛ انتظار ما این است کارانه 
حداقل با یک تاخیر ســه تا چهار ماهه پرداخت شود چرا 
که پایه حقوق ما کفاف یک زندگی را نمی دهد و دانشــگاه 
هــم کمبود اعتبار را علت تاخیــر در پرداخت کارانه اعلام 
می کند.او ادامه داد: البته برخی از اســتان ها هم شــرایط 
مشــابه قزوین را دارند با این تفــاوت که در دریافت کارانه 
چند ماه از ما جلوتر هســتند؛ البته از رئیس بیمارســتان 
که جویا شدیم اعلام شــد که پیگیر هستند و کارانه سایر 
پزشکان غیر طرحی هم پرداخت نشده و این وضعیت فقط 
مربوط به ما نیست.این پزشک عنوان می کند: انتظار داریم 
که پرداخت کارانه حداقل با چند ماه تأخیر باشد و نه یک 
سال؛ همچنین یکی دیگر از مطالبات ما وضعیت مالیات بر 
حقوق و طرح پلکانی و قاصدک اســت؛ این طرح به نوعی 
ظلم به جامعه پزشکی است و با این کار کم کم پزشکان بی 

انگیزه شده و از سیستم دولتی جدا می شوند.
یکی از کارمندان دانشگاه علوم پزشکی که نخواست نامش 
فاش شــود به خبرنگار ایلنا در قزوین گفــت: کارانه ابتدا 
به بخش درمان و پزشــکان و پرســتاران تعلق می گیرد و 
مدیریت و کارمندان در اولویت بعدی هســتند اما دانشگاه 
علوم پزشکی، اعتباری که برای کارانه است را تقسیم کرده 
به طوری که یک کارمند یا مدیر بسیار بیشتر از یک پرستار 
یا پزشــک کارانه می گیرد و کارانه کادر درمان کاهش پیدا 
می کند.او ادامه داد: برای پرداخت کارانه چندین بار اعتبار 
آمده و بودجه خاص خود را دارد که اگر درســت تقســیم 
شــود کارانه کادر درمان پرداخت می شــود اما متاســفانه 
این تقسیم و تخصیص درســت انجام نمی شود و مواردی 

داریم که معاونان و مدیران معمولی دانشــگاه بیش از 20  
میلیون تومان در ماه دریافتی دارند و اگر دریافتی مجموع 
آن ها  را در نظر بگیریم در ســال چند صد میلیون تومان 
اضافه به آن ها پرداخت می شــود و برایاثبات این ادعا علوم 
پزشــکی می تواند فیش حقوقی مدیــران را اعلام کند.این 
کارمند عنوان کرد: علوم پزشــکی قزوین ضعف مدیریتی 
دارد، بــا پزشــکان برخورد خوبی صــورت نمی گیرد و در 
نتیجه پزشــکان خوب از اســتان رفته و با کمبود پزشک 
مواجه هســتیم.او ادامه داد: موضوع این است که مدیریت 
خانوادگی و قومیتی شــده و مثل یک گروه مافیایی عمل 
می شــود و افراد خاصــی در راس مدیریت ها قرار دارند که 
چون به مســئولان مختلف وصل هستند در هر دوره فقط 
از یک بیمارستان به بیمارســتان دیگر منتقل می شوند و 
مدیر جدید جایگزین نمی شــود .او عنوان کرد: پزشکان و 
پرستاران طرحی بیمارستان ها مشکلات مختلفی دارند اما 
فضا به شــکلی بوده که آن ها را بیان نمی کنند؛ چرا که با 
آن ها برخورد مناسبی صورت نمی گیرد و برای مطالباتشان 
جواب درستی دریافت نمی کنند و بیشتر آن ها بعد از اتمام 
طرح از اســتان می روند، در گذشته هم متخصصان خوبی 

داشتیم که از استان رفتند.
معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی دانشگاه علوم پزشکی 
قزوین هــم در این باره به خبرنگار ایلنــا در قزوین گفت: 
کارانه بخشــی از عملکرد پزشکان و پرســنل مشغول در 
بیمارستان است که براســاس آیین نامه مشخص به آن ها 
پرداخت می شود و منبع آن هم درآمدهای بیمارستان است 
و با توجه به اینکه قزوین، اســتانی صنعتی اســت بیش از 
80 درصد درآمد وابسته به تامین اجتماعی است.محمدعلی 
معصومی فر ادامه داد: تامین اجتماعی به طور بی سابقه ای 
از تیر ماه به ما پرداختی نداشــته و درحال حاضر بیش از 
155 میلیارد تومان به علوم پزشــکی بدهکار است و وقتی 
هم که درآمد دانشگاه وصول نشود تمام پرداختی ها از جمله 
کارانه با مشکل و چالش جدی مواجه می شود؛ البته سعی 
کردیم از ســایر منابع جابه جا کرده و کارانه ها را پرداخت 
کنیــم با وجود ایــن هنوز هم در پرداخت کارانه پرســنل 

هشــت ماه و در کارانه پزشــکان 11 ماه عقب هستیم.وی 
عنوان کرد: مشکل عدم وصول درآمد از تامین اجتماعی و 
تاخیر در پرداخت مطالبــات کادر درمان در قزوین و چند 
استان صنعتی ایجاد شده و سایر استان هایی که وابستگی 
درآمد آن ها به تامین اجتماعی کمتر است این مشکل هم 
کمتر بروز پیدا کرده اســت؛ البته ما هم برای وصول درآمد 
تلاش های زیادی کردیم اما متاســفانه تا کنون گشایشی 
ایجاد نشده است.معصومی فر درباره علت پرداخت کارانه از 
آبــان ماه 1400 و در نظر نگرفتن هفت ماه ابتدای ســال 
اظهار کرد: کارانه پرســنل طبق روال پرداخت شــده اما با 
توجــه به اینکه تعداد زیادی از متخصصــان از مهر و آبان 
مشغول به کار می شوند و به تازگی وارد بیمارستان شده و 
نیاز اولیه زندگی آن ها وابسته به درآمدشان از کارانه است و 
برای اینکه این متخصصان هم مشمول دریافت کارانه شوند 
آبان ماه را مد نظر قرار داده ایم؛ ضمن اینکه کارانه هفت ماه 
ابتدای سال هم محاســبه شده و موجود است و به محض 
تامین اعتبار به طور کامل پرداخت خواهد شد و حتی یک 

روز غیرمحاسبه شده هم نداریم.  
وی در پاســخ بــه اینکه آیا منابع اختصاصــی برای کارانه 
وجود ندارد و چرا پرســنل برای دریافت کارانه در اولویت 
قرار گرفته اند توضیح داد: کارانه حاصل کار خود پزشــکان 
بوده و از درآمدی که پزشکان برای دانشگاه ایجاد می کنند 
پرداخت می شود و منبع جدایی ندارد و طبق روال پرداخت 
کارانه پرسنل همیشه دو ماه جلوتر از پزشکان است، ضمن 
اینکه پرســنلی که کارانه دریافــت می کنند هم جزء کادر 
درمان هستند و کارانه پرسنل غیردرمانی بسیار ناچیز است.
این مســئول ادامه داد: چیزی به اسم کارانه مدیران نداریم 
و صرفا مدیرانی کارانه دریافت می کنند که متخصص بوده 
و بواسطه شــغل اجرایی امکان کار در بیمارستان از آن ها 
گرفته شــده و میزان پرداختی به آن  هم کمتر از یک سوم 
اســت، به طوری که اگر همین مدیر در بیمارســتان کار 
می کرد کارانه بسیار بیشتری دریافت می کرد و این امکان 
وجود دارد که با کار مدیریتی حقوق آن ها کاهش پیدا کند؛ 
ضمن اینکه آمار و ارقام تمام این پرداختی ها موجود و قابل 

دسترس است. 
وی درباره بی انگیزگی پزشــکان و خروج آن ها از سیستم 
دولتی و اســتان گفت: این حرف درباره پزشــکان صادق 
اســت، گرفتن تعرفه ای معادل یک چهــارم تا یک پنجم 
بخش خصوصی و آن هم با تاخیر یک ساله ظلم به پزشک 
اســت؛ ضمن اینکه طرح پلکانــی و مالیات 30 درصد هم 
بــرای خروج او از بخش دولتی مزید بر علت اســت.معاون 
توسعه مدیریت و منابع انسانی دانشگاه علوم پزشکی قزوین 
ادامــه داد: با راه های مختلف درآمد پزشــک بخش دولتی 
کم شده، اما این موضوع قانون است و برای تغییر آن بارها 
با نمایندگان مجلس و وزارت خانه صحبت شــده اســت، 
باید توجه داشــت که عموم مردم از بخش دولتی استفاده 
می کننــد اما قانونی به گونه ای رقم خورده که پزشــک را 
به سمت بخش خصوصی سوق می دهد.معصومی فر تاکیرد 
کرد: تاخیر در پرداخت کارانه پزشکان استان دلیلی جز عدم 
وصول درآمد از تامیــن اجتماعی ندارد؛ این را هم باید در 
نظر داشــت که قزوین جزء معدود استان هایی است که در 

پرداخت اضافه کار کادر درمان به روز است.

یک ماه کارانه برای یک سال کار

علومپزشکی،کادردرمانراازقزوینفراریمیدهد
ادامه آبرسانی سیار به 305 روستای استان اصفهان

 در سال 1401
گروه شهرستانها: سرپرست آبفای اســتان اصفهان از ادامه آبرسانی سیار 
به 305 روســتای این اســتان در طول ســال جاری خبر داد.ناصر اکبری، 
خشکسالی های مستمر و کاهش آبدهی منابع محلی را از جمله عوامل تامین 
آب روستاها به صورت سیار اعلام کرد و گفت: از این تعداد فقط 1۹5 روستا 
تحت پوشش شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان هستند اما این شرکت 
به لحاظ رســالت و مســئولیت اجتماعی که بر عهده دارد، آب شرب سالم و 
بهداشتی مردم ســاکن در 110 روستای غیر تحت پوشش را نیز به صورت 

سیار تامین می کند.
وی جمعیت تحت پوشــش آبرسانی ســیار در 305 روستای یاد شده را 38 
هزار نفر اعــلام کرد و افزود: ماهیانه به طور میانگیــن با بهره گیری از 30 
دستگاه تانکر، بالغ بر25  هزار متر مکعب آب در این روستاها توزیع می شود.

اکبری در عین حال افزود: با افزایش دما به بیش از38 درجه ســانتیگراد در 
ماه های مرداد و شهریور تعداد روستاهای تحت پوش آبرسانی سیار به 356 
روســتا، تعداد تانکرهای آبرسان به 60 دســتگاه و حجم آب توزیع شده به 
38 هزار متر مکعب در ماه می رســد.وی در بخش دیگری از ســخنانش به 
پراکندگی جغرافیایی روســتاهای تحت پوشــش آبرسانی سیار اشاره کرد و 
گفت: شهرســتان نایین با 131، اردســتان با 73 ، کوهپایــه با 3۹ ، خور و 
بیابانک با 23 ، جرقویه با 21، بویین و میاندشت با 17، چادگان با 16، فریدن 
با 8، نطنز با 8،  شــاهین شهر و میمه با 7، تیران با 7، سمیرم با 3، شهرضا 
با 2  و براآن و کرارج با 1روستا به ترتیب بیشترین روستاهای تحت پوشش 

آبرسانی سیار را به خود اختصاص داده اند.
سرپرســت آبفای اســتان اصفهان، فاصله بســیار زیاد برخی از روستاها با 
تاسیســات آبرسانی و صعب العبور بودن مســیر دسترسی به آن ها را  یکی 
دیگر از موانع تامین آب شــرب پایدار در مناطق روســتایی دانست و اظهار 
امیدواری کرد با اجرای طرح های مجتمع های آبرســانی روســتایی در سال 
جاری، تعداد 20 تا30 روســتا در شهرســتان های نایین، اردستان، سمیرم 
و چادگان به شــبکه آبرسانی پایدار وصل شــوند.اضافه می شود از مجموع 
1302 روستای استان تعداد ۹4۹ روستا تحت پوشش خدمات شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان قرار دارند که 808 روستا بیش از 20 خانوار و 141 

روستا کمتر از 20 خانوار جمعیت دارند.

نشست مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی مازندران
 با رئیس اداره اوقاف و امور خیریه بابل 

گروه شهرستانها: امیني مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی مازندران 
در نشســت با برزگر رئیس اداره اوقاف و امور خیریه بابل، مشــکلات اوقافي 
زمینهاي شــهرکها و نواحي صنعتي این شهرستان را مورد بررسي قرار داد. 
امیني در این نشســت گفت: واحدهاي تولیدي و صنعتي براي دریافت سند 
مالکیــت و اســتفاده از آن بعنوان وثیقه بانکي، بدلیــل اوقافي بودن برخي 
از زمینهای شــهرکها و نواحي صنعتي، دچار مشــکلات عدیده اي هستند. 
مدیرعامل شرکت شــهرکهای صنعتي مازندران افزود: در سال تولید، دانش 
بنیان، اشــتغال آفرین، باید در برطرف کردن موانع و مشکلات بخش تولید 
گام برداریم و با ایجاد بستر مناسب براي سرمایه گذاران، زمینه رشد و توسعه 

صنعت استان را فراهم کنیم. 
لازم به توضیح است، این نشست در راستاي بررسي مشکلات اوقافي اراضي 
مســتقر در شــهرکها و نواحی صنعتی شهرســتان بابل برگزار شد و براي 
دســتیابي به راههاي برون رفت از این مشــکلات، مقرر شد تا واحد حقوقي 
و حراســت شرکت با پیگیري موضوع و انجام کارشناسي توسط کارشناسان 
مرضي الطرفین، با همکاري ســازمان صنایع کوچــک و واحدهاي تولیدي 
مســتقر در این شــهرکها و نواحي صنعتي، هر چه ســریعتر نسبت به حل 

مشکل اوقافي این اراضي تصمیم گیري شود.

بیش  از هزار هکتار زمین کشاورزی
 در خراسان جنوبی سنددار شد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراســان جنوبی گفت: کمیسیون های رفع 
تداخلات در این مدت برگزار شــده و توانسته برای 70 هزار هکتار از اراضی 
کشــاورزی اســتان رفع تداخلات را انجام و بیش  از هــزار هکتار از اراضی 
کشاورزی استان موفق به اخذ سند شوند.مهدی جعفری، امروز دوشنبه 2۹ 
فروردین به رسانه های گروهی گفت: مأموریت های وزرات جهاد کشاورزی در 
دولت سیزدهم در پنج محور مطرح شده که سازمان جهاد کشاورزی استان 
در این حوزه ها اقدامات شایســته ای انجام داده است.به گزارش ایسنا، وی با 
اشــاره به قرارگاه صدور سند اراضی کشاورزی در استان، تصریح کرد: در 40 
سال گذشته ســه درصد اراضی کشاورزی استان از مجموع 14 هزار از482 
هزار هکتار سنددار شده بود، اما برنامه وارزت جهاد کشاورزی در پایان چهار 
ساله دولت ســیزدهم این بوده تا در تمامی اراضی کشاورزی سنددار بتوانیم 

جشن سنددار شدن را بگیریم.
وی ادامــه داد: کمیســیون های رفع تداخلات در این مدت برگزار شــده و 
توانسته برای 70 هزار هکتار از اراضی کشاورزی استان رفع تداخلات را انجام 
و بیش  از هزار هکتار از اراضی کشــاورزی اســتان موفق به اخذ سند شوند.

رئیس سازمان جهاد کشــاورزی خراسان جنوبی با بیان اینکه بستری فراهم 
شده تا در پلاک های مشمول که اختلافات وجود دارد در کمیسیون مربوطه 
به نفع مردم اقدام تا دغدغه مردم در این حوزه کاســته شود، افزود: در مورد 
کاداستر اراضی ملی میزان ۹8 درصد اراضی ملی کاداست در خراسان جنوبی 
به نام دولت صادر شده و خراسان جنوبی در این حوزه جزء استان های پیشرو 
در کشــور است.وی با اشاره به اینکه در حوزه تغییر کاربری، رویکرد خود را 
مبنی بر پیشــگیری گذاشــته ایم تا هم بتوانیم از مال مردم صیانت کرده و 
هم در این حوزه نارضاتی نداشــته باشیم، بیان کرد: در حوزه کمیسیون های 
واگذاری، تمام کمیســیون ها را به روز کرده تا مردم و سرمایه گذاران معطل 

نماند و در این حوزه دچار غفلت نشویم.

اخبار کوتاه

فرودگاه بین المللی بوشهر را درگذشته به عنوان یکی از مهم ترین فرودگاه ها در 
صنعت هواپیمایی و فرودگاهی کشــور می شــناخته اند که این روزها از جایگاه 
اصلی خود فاصله فراوان دارد.به گزارش مهر، فرودگاه بین المللی بوشــهر نقش 
مهم و اساســی به عنوان دروازه ورود و خروج به این ناحیه داشــته اســت که 
این روزها از جایگاه گذشــته خود فاصله فراوان دارد.فرودگاه بین المللی بوشهر 
اولین فرودگاه بین المللی ایران بوده است که میزبانی شرکت هواپیمایی بریتیش 
ایرویز انگلستان و همچنین کی آلام هلند را که هم اکنون نیز فعال هستند و از 
مهم ترین و بهترین های صنعت هواپیمایی جهان به حســاب می آیند را بر عهده 

داشته است.
از ســال 12۹8 هجری شمســی که اولین پروازهای بین المللــی با هواپیمای 
کوچک شــکل می گرفت، فرودگاه بوشــهر نیز فعال بوده است.در سال 1۹1۹ 
میلادی اولین پرواز که از اروپا عازم هندوســتان بود، در مسیر پروازی جدید و 
در فرودگاه های خاکی بغداد – بوشهر- بندر لنگه و کراچی برای سوخت گیری 
و ســرویس، نشست وبرخاست داشــت و از اولین پروازهایی بودند که از خاک و 

آسمان ایران استفاده می کردند.
با این حال از ســوی دولت وقت ایران هیچ گونــه نظارت و کنترلی بر روی این 
قبیل پروازها وجود نداشــت تا اینکه در ســال 1304 بر اســاس مصوبه ای که 
دولت آن زمان داشــت؛ اجازه احداث فرودگاه در بوشهر و چند شهر داده شد و 
در ســال 1307 این مهم اتفاق افتاد.فرودگاه بین المللی بوشهر در سال 1307 
و دقیقــاً مطابق با دورانی که اولین پروازهای بین المللی با هواپیمای کوچک در 
اقصی نقاط جهان و علی الخصوص آســیا و خاورمیانه انجام می شدند، تأسیس 
شــد.مطابق با ســال 1۹1۹ میلادی بود که اولین پروازی که از قاره اروپا عازم 
کشــور پهناور هندوستان بود، در مسیر پروازی جدید و در فرودگاه های خاکی 
بغداد، بوشهر، بندر لنگه و کراچی برای انجام امر سوخت گیری و سرویس رسانی 
فنی به هواپیماها، نشســت و بر خواست داشت این پروازها از اولین پروازهایی 
بودند که از حریم هوایی آسمان ایران استفاده می کردند.در سال 1308 شمسی 
با فرود یک فروند هواپیمای انگلیســی تبار، اولین پرواز خارجی رسمی و مشروع 
به خاک ایران شــروع شد.در شش ماهه بعد از شروع پروازهای رسمی خارجی ها 
به ایران، دومین هواپیمای کوچک مســافربری متعلق به شرکت هواپیمایی کی 
آلام هلنــد در این فرودگاه به زمین نشســت. این هواپیمــا پس از انجام عمل 

سوخت گیری به سمت جاکارتای اندونزی پرواز کرد.

فرودگاه بین المللی بوشــهر به ســبب قدمت و جایگاه فنی به ســبب وضعیت 
جغرافیایی و جایــگاه خاص منطقه ای بهترین مســیر و میانبر هوایی غرب به 
جنوب شــرقی قاره آسیا اســت که این مهم می تواند آورده های فراوانی را برای 
بوشهر در حوزه اقتصادی به همراه آورد که این روزها فرودگاه بوشهر از این همم 
محروم است.این فرودگاه می تواند با بهره گیری از ظرفیت خود در حوزه مختلف 
و با توجه به راه اندازی سامانه کمک ناوبری آی آل اس که از لغو پرواز جلوگیری 
نموده و باعث ارتقای ایمنی نشست و بر خواست هواپیماها می شود مسیر را برای 
حضور پروازهای بین المللی هموار کند اما این مهم در ســال های گذشته مورد 
بی توجه ای قرار گرفته و اقدام عملــی خاصی در رابطه با پروازهای بین المللی 
و استفاده از ظرفیت فرودگاه بوشهر صورت نگرفته است.در اواخر بهمن ماه بود 
که معاون اقتصادی استانداری بوشــهر از راه اندازی مجدد پرواز بوشهر به دبی 
خبر داد پروازی که بعد از 3 ســال اتفاق می افتد و این موضوع بیشــتر به یک 
شوخی شــبیه است که در سه سال گذشــته فرودگاه بین المللی بوشهر بدون 
پرواز بین المللی بوده اســت.جای سوال اســت که مدیریت فرودگاه های بوشهر 
برای رونق این فرودگاه بین المللی چه اقداماتی می توانســته انجام دهد آیا اصلًا 
برای خود در این حوزه نقشــی قائل اســت یا نه و اگر وظایفی در رونق بخشی 
به فرودگاه بین المللی بوشــهر به عنوان یکی از قدیمی ترین فرودگاه های بوشهر 
داشــته چرا این مهم اتفاق نیفتاده و این مدیر بومی آیا قرار است با همین نگاه 

مسیر را در ادامه مدیریت خود طی کند.
مدیرکل فرودگاه های استان بوشــهر در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: 
کسب رضایت مسافران به عنوان یکی از اهداف اصلی سیاست های کلی اداره کل 
فرودگاه های اســتان بوشهر اســت که در این خصوص اقدامات موردنظر جهت 
ســهولت تردد مســافران و توزیع پروازها در تمام ساعات شــبانه روزبه منظور 
جلوگیری از ایستایی مسافران پیش بینی شده است.کمال دهقان منشادی اظهار 
امیدواری کرد: با تعامل هرچه بیشــتر نهادهــا و ارگان های ذیربط و همچنین 
برنامه ریــزی شــرکت های هواپیمایی به مقصد قطر از فرودگاه بوشــهر، تجربه 
خوشی از سفر به جام جهانی فوتبال برای هم وطنان حاصل شود.وی همچنین 
اظهار داشت: فرودگاه بوشهر در پنج مقصد پرواز داخلی و یک مقصد خارجی به 
دبی با میانگین جابجایی هزار نفر در روز در مجموع است.دهقان منشادی گفت: 
همچنین فرودگاه شهدای بوشهر آمادگی انجام پرواز حجاج به کشور عربستان 
همانند دوره های گذشــته را دارد و این فــرودگاه برای انجام پروازهای خارجی 

کاملًا آماده اســت.وی تصریح کرد: فرودگاه شهدای بوشهر، با داشتن ترمینال 
پروازهای خارجی مجزا جزو نخستین فرودگاه های ایران است که سابقه تأسیس 

بیش از 100 سال را دارا است.
مدیرکل فرودگاه های استان بوشهر افزود: این فرودگاه دارای دو باند فرود است 
که طول هر باند چهار هزار و 46۹ متر است که ظرفیت پنج هواپیمای پهن پیکر 
را به طور هم زمان در رمپ مســافری داراست.وی تصریح کرد: جهت رفاه حال 
مسافران ترمینال های پروازی فرودگاه بوشهر دارای پارکینگ و تاکسی سرویس 
24 ســاعته، دفاتر فروش بلیط شرکت های هواپیمایی، کافی شاپ، اتاق کودک، 
فضای بازی کودکان و … اســت.مدیرکل فرودگاه های اســتان بوشــهر افزود: 
ازآنجاکه این فرودگاه با اســتانداردهای جهانی ســاخته شده، ظرفیت پذیرش 
هواپیماهــای بزرگ مانند بویینگ 747، ایرباس 340 و هواپیماهای بزرگ تر را 
دارد.حال با توجه به نزدیکی برگزاری جام جهانی فوتبال در قطر و ظرفیت های 
گردشــگری که با رایزنی های ملی امکان تحقق می یابد مســئولان ارشد استان 
باید برای بهره گیری از ظرفیت فرودگاهی اســتان هرچه سریع تر اقدام نمایند.

لازم به ذکر اســت که در تحقق این مهم افزایش کیفیت خدمات فرودگاهی و 
ایجاد پروازهای بین المللی نقش مهمی را دارد که باعث می شود در صورت انجام 
دیگر اســتان ها در این رقابت ها گوی را از ما نربایند.این روزها به جز اهالی پرواز 
کمتر کسی فرودگاه بین المللی قدیمی استان بوشهر را می شناسد و این فرودگاه 
در پروازهــای بین المللی هیچ جایگاهی ندارد و بــرای ارتقا آن نیز اقدام عملی 

خاصی صورت نگرفته است.

رئیس ســازمان صمت آذربایجان غربی گفت: استان قطب 
اول طلا، نیمی از ذخایر این سنگ معدنی باارزش کشور را 

به خود اختصاص داده است.
غلامرضــا بابایی در گفتگو بــا خبرنگار مهر با اشــاره به 
ظرفیت های معدنی اســتان اظهار کرد: در حوزه معادن و 
صنایع معدنی از 68 نوع ماده معدنی شناســایی شــده در 
کشــور 51 نوع آن در این استان شناسایی که 20 نوع آن 
در مرحله اکتشــاف و 31 نــوع آن در مرحله بهره برداری 
هســتند.وی با بیان اینکه این استان قطب طلا و بیش از 
نیمی از ذخایر طلای کشور را به خود اختصاص داده است، 
افزود: مواد معدنی غیر فلزی از جمله ســیلیس با عیار ۹۹ 

درصد و بیشتر در مناطق ارومیه، خوی و سردشت، باریت 
با وزن مخصوص 26.4 گرم بر ســانتی متر مکعب در نقاط 
مختلف شهرســتان های مهاباد، سردشت و بوکان، میکا با 
درجه خلــوص بالا و ورقه های بزرگ در قــره باغ ارومیه، 
دولومیت با عیار بالای 22 درصد در مناطق مختلف استان 
و اطــراف ارومیه و تکاب از ذخایر معدنی با ارزش اســتان 

هستند.
بابایی همچنین از استان به عنوان قطب سنگ های تزئینی 
کشور نام برد و افزود: قطب سنگ تزئینی کشور با داشتن 
بیش از 160 معدن فعال ســنگ تزئینی و بالغ بر 80 نوع 
و رنگ این اســتان را به صورت کلکســیونی از سنگ های 

تزئینی درآورده و در کمتر نقطه ای از کشــورمان و حتی 
در دنیا منطقه ای به این وسعت را می توان یافت که دارای 

چنین تنوع گسترده ای باشد.ر
ئیس سازمان صمت آذربایجان غربی از شناسایی طرح های 
اولویــت دار صنعتی، معدنی و تجاری اســتان خبر داد و 
گفت: مزیت های اصلی ســرمایه گذاری در اســتان اصلی 
ترین حلقه ارتباطی کشور با اروپا، کریدور کالایی )جاده ای، 
ریلــی و هوایی(، کریدور انرژی: خط لوله گاز ایران- ترکیه 
و خط اتیلن غرب با قابلیت توســعه خطــوط و بازارهای 
جدیــد با توجه به بحران انرژی در اروپا و جهان، دارا بودن 
بیشترین مواد معدنی شناسایی شده در کشور و غیره است.

بابایی کریدور کالایی را از دیگر مزیت های آذربایجان غربی 
برای جذب ســرمایه گذاری در حوزه های مختلف اســت، 
افزود: عبور راه آهن ایران- ترکیه از اســتان و اتصال قریب 
الوقوع راه آهن سریع السیر ارومیه- تبریز، وجود بزرگترین 
گمرک زمینی کشور و تنها راه ترانزیتی جاده ای و راه آهن 
کشور به ترکیه، اروپا و اقلیم کردستان عراق، قرارگیری 4 
کریدور از 5 کریدور بین المللی فعال جهان در آذربایجان 
غربی شــامل کریدور بزرگراه های آلتید، شــرق – غرب، 
جنوب آسیا و تراسیکا، وجود 3 فرودگاه بین المللی ارومیه، 
خوی و ماکو، که وجود چنین زیر ســاخت های در استان 

بزرگترین امتیاز برای دسترسی به بازارهای جهانی است.

فرصتی که استفاده نمی شود

فرودگاه بین المللی بوشهر بایک پروازخارجی

رئیس سازمان صمت آذربایجان غربی:

نیمی  از ذخایر طلای کشور در آذربایجان غربی شناسایی شده است

قیمت فروش برخی از انــواع برنج ایرانی به کیلویی 100 
هزار تومان رسیده است.

ایــن روزها وقتی برای خرید راهی بازار می شــوی تا قوت 
خود را تهیه کنی دیدن قیمت های کذایی کالاها حســابی 
شــوکه تان می کند با خود می گویی کمی در بازار بچرخم 
شــاید کالای مورد نظرم را با قیمت مناسبتر پیدا کنم اما 

هر چه بیشتر می گردی بیشتر ناامید می شوی.

یکی از چیزهایی که قیمت جدید آن خیره کننده شــده، 
برنج اســت که شــاید  بعد از نان بتوان گفت قوت غالب 
بسیاری از مردم اســت اما این روزها قیمت بالایش مردم 
را حتی برای گذشتن از چند قدمی  آن می ترساند. مرادی 
معاون بازرســی صمت البرز گفت: میــزان تولید برنج کم 

شــده و عده ای از این مســئله سوء اســتفاده می کنند.او 
می گوید: دلالان برنج را نگــه می دارند و در مواقع به اوج 
رسیدن درخواست در بازار، شروع به فروش برنج می کنند.
آقای مرادی گفت: جهاد کشــاورزی ســه نوع برنج را نرخ 
گــذاری کرده و بــا افزایش غیرقانونی ایــن انواع برخورد 

می شود.او می گوید: تخلف زیاد است و چند مورد کلان هم 
مورد برخورد گرفته که از جمله آن می توان به کشف یک 
انبار احتکار در فردیس اشاره کرد.به گفته معاون بازرسی 
صمت البرز، بازار مرغ با دو تخلف مواجه است اول ترکیب 
کردن برنج خارجی با ایرانی و دیگری گرانفروشــی است.
فروش مرغ بیشتر کیلویی ســی و یک هزار تومان تخلف 

محسوب می شود.

برنج کم کم از سفره ها خداحافظی می کند

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140060306271003587 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم بی بی زهرا آذربنیاد فرزند سید احمد در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 65 مترمربع قسمتی از پلاک 147 فرعی از 10 اصلی بخش ۹ واقع در 
مطهری شمالی 62 الماسی 4 پلاک 64 خریداری از مالک رسمی آقای محمد اسلم جعفری زاده 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت درصورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادرخواهد شد. م الف: 514
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/01/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/01/30

بشیر پاشائی- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی )نوبت دوم(

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله 15 
روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی ودر روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصــول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر 

خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
بخش: 13

1- ششــدانگ یک قطعه زمیــن مزروعی آبی  بنام آقای عباس رنجبری  فرزند ابوالمحمد شــماره 
شناسنامه 10 صادره ســنندج کد ملی 3732637735 تحت پلاک 44۹ فرعی از 35 اصلی بخش 
13  حســین آباد به مساحت 25400 مترمربع که از نســق آقای عباس رنجبری به آدرس سنندج 

روستای باقل آباد
2- ششــدانگ یک قطعه زمیــن مزروعی دیم  بنام آقای عباس رنجبری  فرزند ابوالمحمد شــماره 
شناســنامه 10 صادره ســنندج کدملی 3732637735 تحت پلاک 450 فرعی از 35 اصلی بخش 
13 حســین آباد به  مساحت 11000 مترمربع که از نســق آقای عباس رنجبری به آدرس سنندج 

روستای باقل آباد 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/1/15

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/1/30 
رئیس  ثبت منطقه یک سنندج – بهنام قبادم/الف: 140۹ 


